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Freitag, den 27.März 2020 

Thema: Rodzina dzisiaj. ( Temat lekcji jest ten sam. Wystarczy dopisać datę i przepisać notatkę) 

Cel lekcji: Zapoznanie uczniów z nazwami zawodów oraz użycie zaimków dzierżawczych. 

NaCoBeZu 

- uczeń zna zawody i potrafi utworzyć formę żeńską  

- potrafi użyć w odpowiedniej formie zaimków dzierżawczych 

Na poprzedniej lekcji prosiłam zwrócić uwagę na nazwy zawodów w tekście o rodzinie Bastiana. 

Mam nadzieję, że zauważyliście jaka jest różnica. Poniżej piszę wyjaśnienie. 

 

1. Tworzenie formy żeńskiej zawodu. 

Aby utworzyć formę żeńską do rzeczownika rodzaju męskiego dodajemy końcówkę –in, a rodzajnik z 

der zamieniamy na die:np. 

Forma męska      Forma żeńska 

der Lehrer – nauczyciel    die + Lehrer + in = die Lehrerin – nauczycielka 

Wyjątek – zawody, które maja samogłoskę a lub o otrzymują w formie żeńskiej  przegłos – ö, ä np. 

der Arzt – lekarz   die Ärztin – lekarka 
 
Nazwy zawodów są w podręczniku TIPP FüR DICH (PRZECZYTAJ) 

Według powyższego wzoru utwórz formę żeńska od następujących zawodów. 

der Koch – kuchach –  

der Mechaniker – mechanik -  

der Polizist – policjant 

der Tierarzt – weterynarz –  

der Informatiker – informatyk -  

der Verkäufer – sprzedawca -  

der Friseur – fryzjer -  

Pytanie o zawód – Was bist du von Beruf? – Kim jesteś z zawodu? 

   Ich bin Malerin von Beruf.  Lub  Ich bin Malerin. 

2. Wyrażanie przynależności. 

Przynależność w języku niemieckim wyrażamy za pomocą :  

a) zaimków dzierżawczych – mein – mój, dein – twój….. 

b) za pomocą przyimka von 

Ad. B Za pomocą przyimka von 

Mama Tomka    die Mutter von Tomek,  dziadek Steffi – der Opa von Steffi 



Jak widzicie na przykładzie nie jest to trudne. Najpierw piszecie rzeczownik z rodzajnikiem a 

następnie imię osoby. Napiszcie to teraz sami. 

babcia Ani –  

tata Szymona –  

ciocia Darka –  

Ad .A  

Zaimki dzierżawcze 

Przypominam, że każdej osobie odpowiada inny zaimek dzierżawczy. 

ich – mein – mój    wir – unser - nasz 

du – dein – twój    ihr – euer - wasz 

er – sein – jego     sie – ihr - ich 

sie – ihr – jej     Sie – Pana, Pani, Państwa 

es – sein – jego 

 

Zaimek stawiamy w miejscu rodzajnika. W rodzaju męskim do zaimka dzierżawczego nie dajemy 

końcówek i tak samo przy rzeczownikach rodzaju nijakiego np: 

der Vater  mein Vater – mój tata 

das Kind  mein Kind – moje dziecko 

 

Do zaimków w rodzaju żeńskim i liczbie mnogiej dodajemy – e 

 

die Schwester – siostra   meine Schwester – moja siostra 

Liczba mnoga 

die Eltern, die Geschwister, die Großeltern ( te rzeczowniki zawsze występują w liczbie mnogiej) 

die Eltern – rodzice  meine Eltern – moi rodzice 

 

Obojętnie który zaimek dzierżawczy to będzie, to będzie przyjmował taką samą formę. 

Proszę się zapoznać z nowym zagadnieniem z punktu 2, a na następnej lekcji otrzymacie ćwiczenia. 

Proszę wykonać w ćwiczeniach :ćw.2, str.30 i zadanie z zawodami powyżej. Zadania prześlijcie na 

mail: m.wawrzyniak@spjutrosin.edu.pl 

 

Ich begrüße alle und wünsche schönes Wochenende.☺ 

Magda Wawrzyniak 


